
Kadernota 2024

Met de kadernota kan de gemeenteraad richting geven aan de 
beleidsvoornemens zoals die dan in de begroting 2024 kunnen 
worden verwerkt.

De thans voorliggende kadernota 2024 telt maar liefst   pagina’s 
( vorig jaar waren dat er nog   22 en was 1ste beleidsrapportage als 
bijlage opgenomen.

Het door het college voorgestelde “nieuwe beleid 2024) is met een 
NB enigszins verstopt in de kadernota 2024 (inclusief de 
beleidsrapportage opgenomen. In totaal zijn er ruim 25 
beleidsvoornemens  in de kadernota 2024 opgenomen. Opvallend is 
ook dat er nieuw beleid 2023 (gemakshalve)  in de kadernota 2024. 
Als voorbeeld verlenging pilot transferium (zonder dat er een 
evaluatie over 2022 heeft plaatsgevonden?), de kustbus, aanbieden 
deelfietsen.

Met deze wijze van presenteren van het nieuwe beleid is het voor de 
raad lastig om keuzes te maken of richting te geven voor het nieuwe 
door de gemeenteraad voorgestane beleid. Dringend verzoek aan het
college om na te denken in hoeverre het voorgestane nieuwe beleid 
op een meer inzichtelijke wijze aan de raad kan worden 
gepresenteerd. Door onze fractie is getracht middels een Excel-
bestand de door de raad te maken keuze meer inzichtelijk te maken.

Hetzelfde geldt voor de beleidsrapportages. Bij de kadernota 2023 als
bijlage gepresenteerd en de 2de beleidsrapportage 2022 in instantie 
ter kennisgeving aangeboden aan de raad en op een later moment in 
2023 ter besluitvorming aan de raad aangeboden. Het lijkt ons 
wenselijk om de kadernota en de beleidsrapportage afzonderlijk ter 
vaststelling aan de raad aan te bieden.



Bij de 1ste beleidsrapportage van een jaar kan de raad zo nodig 
bijsturen. De kadernota geeft de raad richting aan de begroting voor 
het komende jaar. En nieuw beleid gedurende het lopende jaar dient 
afzonderlijk middels een raadsvoorstel aan de raad worden 
voorgelegd. Het lijkt onze fractie wenselijk om de uitwerking en 
splitsing van beleidsdocumenten te besprek in de commissie van 
onderzoek.

Financiele toekomst van de gemeente Bergen.

In de jaren 2023, 2024 en 2025 heeft de gemeente (nog) geen 
problemen. 2026 wordt lastiger en dat alles heeft te maken met de 
ontwikkelingen rond het Gemeentefonds. De voorgestane korting van
circa € 3 miljard komt neer op 8% minder uitkering uit het 
Gemeentefonds. Natuurlijk wordt er vanuit de VNG de nodiger druk 
uitgeoefend naar de fondsbeheerders, hierbij gesteund door de 
motie Beesel die tijdens de ALV van de VNG met ruime meerderheid 
(97%) is aangenomen. Toch lijkt het ons verstandig om in het 3de of 4de

kwartaal van dit jaar met de raad na te denken over een aantal 
scenario’s voor het geval dat. Dit mede in het licht gezien van de 
ambities de raad en het college. Voorbeelden de vernieuwbouw De 
Schulp, Duinrand S, de diverse monumentale panden in onze 
gemeente (w.o. het Vredeskerkje in Bergen aan Zee)

Ok de fractie Ons Dorp wil de lokale lasten voor de inwoners laag en 
zullen de motie van de VVD steunen. Schorvoetend kunnen wij 
instemmen met de verhoging van de opbrengst OZB met 6%.

Wij willen het college oproepen het (nogmaals) aan de inwoners en 
pers duidelijk te maken uit te leggen dat de totale opbrengst OZB 
wordt verhoogd met 6%. Dat betekent voor de huiseigenaren van 
woningen en de eigenaren en gebruikers van niet woningen niet dat 
zij naast de gestegen waarde van de objecten ook nog eens hoger 
tarief worden geconfronteerd. Het geeft hun het gevoel dat zijn 
“dubbel gepakt” worden. In het algemeen gaat gezegd worden dat 



een hogere taxatiewaarde leidt tot een lager tarief . Natuurlijk de 
individuele verschillen daargelaten.

Om de verhoging van de lokale lasten voor de inwoners te beperken 
komen wij met een amendement (samen met de VVD en CDA) om de 
opbrengst voor de woonforensbelasting te verhogen tot 6%. Deze 
belasting wordt geheven van de niet-inwoners (eigenaren en 
gebruikers van tweede woningen.

Rechtmatigheidsverklaring

Zoals ook bij de vaststelling van de jaarrekening 2022 door ons is 
aangegeven. Verzoek om de raad mee te nemen met de manier 
waarop het college  de raad gaat informeren over onrechtmatigheden
die gedurende het kalenderjaar 2023 ontstaan.

Resume

* Wij gaan schoorvoetend akkoord met het door het college in de 
kadernota 2024 opgenomen nieuwe beleid 2023.

* Voorstel om te komen met een andere wijze van presenteren en 
vaststellen van de kadernota voor een volgende jaar, de 
beleidsrapportages gedurende het lopende kalenderjaar. En nieuw 
beleid in het lopende jaar afzonderlijk aan de raad voor te leggen

* In het 3de of 4de kwartaal van 2023 in overleg te treden raad of een 
afvaardiging van de raad om na te denken over de goed- en slecht 
weerscenario’s voor na 2025.

* de raad te informeren op welke het college de raad gaat 
betrekken/informeren over de rechtmatigheidsverklaring zoals die in 
de jaarrekening 2023 dient te worden opgenomen


